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§1 
Närvarorätt 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 
dagens sammanträde till Maria Azzopardi, Ame J amtrot och Luis 
Lopez. 

§2 
Val av justerare och tid för justering 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser vice ordföranden Emilia 
Bjuggren (S) att tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) 
justera dagens protokoll. 

Justering sker torsdagen den 5 september 2019. 

§3 
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll 5/2019 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 
sammanträde den 11 juni 2019 anmäls. 

§4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 
förteckningar från den 15 augusti 2019 och den 27 augusti 2019 
anmäls. 

§5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 

Beslut 
1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner redovisningen av 

delegationsbeslut fattade inom miljöförvaltningen från och 
med den 18 maj 2019 till och med den 2 augusti 2019. 

Handlingar i ärendet 
Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 
2019-05-18 - 2019-08-02. 
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§6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor samt minnesanteckningar från 
rådets möte med miljö- och hälsoskyddsnämndens 
presidium 

Protokoll nr 4/2019 från sammanträde med fastighetsnämndens och 
miljö- och hälsoskyddsnämndens gemensamma råd för 
funktionshinderfrågor från den 13 maj 2019 samt 
minnesanteckningar från rådets möte 13 maj 2019 med nämndens 
presidium anmäls. 

§7 
Val av ledamot till fastighetsnämndens och miljö- och 
hälsoskyddsnämnden gemensamma funktionshinderråd 
för åren 2019-2022 
Dnr 2019-11861 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för sin del 
nedanstående ledamot till miljö- och hälsoskyddsnämndens 
och fastighetsnämndens gemensamma råd för 
funktionshinderfrågor 

Teresa Melin Handikappföreningamas 
samarbetsorgan i 
Stockholms stad 
(HSO) 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 juli 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§8 
Projekt Rökfria skolgårdar 2018-2019 
Rapport från miljöförvaltningens hälsoskyddsavdelning 
Dnr 2019-11267 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 
rapport. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 
förvaltningens rapport till utbildningsförvaltningen och 
Skolfastigheter i Stockholm AB samt till länsstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren (S) och Kristina Östman (V) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 

För att garantera alla en hälsosam och välmående studiemiljö 
är rökfria skolgårdar och rökfri arbetstid för alla Stockholms 
stads verksamheter ett viktigt arbete som måste fortsätta. 
Rapporten lyfter fram behovet att arbeta proaktivt med 
skolorna runt om staden och att genom tillsyn säkerställa att 
to bakslagen efterlevs. 

Vi vill därför lyfta fram förvaltningens önskemål om att 
fortsätta finansiera det påbörjade arbetet. Detta skulle med 
fördel kunna göras i samarbete med utbildningsförvaltningen. 
Vi förväntar oss därför att majoriteten går vidare med en 
sådan satsning. 
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Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Som rapporten anger så är det väl känt att rökning är skadligt 
för hälsan, även passiv rökning. Rökning är en av vår tids 
största hot mot folkhälsan och skördar många liv varje 
år. Därför är tillsynsprojektet om rökfria skolgårdar ett 
mycket angeläget ämne, och Sverigedemokraterna skulle 
gärna se mer av detta framöver. Vi tillstyrker förvaltningens 
förslag med följande kommentarer. 

Som rapporten anger skulle dock ytterligare tillsyn kräva 
extra finansiering, något som vi ställer oss positiva till. SD 
vill också påtala behovet av mer effektiv uppföljning och mer 
kännbara påföljder i de fall brister inte åtgärdas. 

Förutom ökad tillsyn behöver kommunerna och skolorna ges 
extra stöd och resurser för att komma vidare med de problem 
som de ställs inför. I rapporten framkom vilka 
utmaningar som skolorna brottas med i denna fråga, t.ex. 
att dela byggnad med andra verksamheter där anställda röker 
eller att andra företag har askkoppar utanför gemensam entre. 
Skolorna och dess rektorer är ansvariga för att se till att 
skolans område förblir en rökfri miljö, varför detta kan bli ett 
stort problem på vissa skolor. Här krävs planering och stöd 
från kommunerna för att ge skolorna förutsättningar att kunna 
upprätthålla en rökfri utemiljö, men skolorna måste också 
kunna hållas ansvariga på ett effektivt ätt för sin verksamhet. 

§9 
Projektrapport - Buller från fasta installationer i förskolor 
2019 
Dnr 2019-11724 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 
rapport. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 
förvaltningens rapport till stadsdelsnämnderna i Bromma och 
Rinkeby-Kista samt till Skolfastigheter i Stockholm AB (SI 
SAB) med kopia till övriga stadsdelsnämnder. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 5 augusti 2019. 
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Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Sverigedemokraterna noterar att 
1) Man har i uppföljningen av buller lämnar förskolor 
med bullervolymer på 31-33 dBa att själva åtgärda sin 
egenkontroll, vilket låter väldigt likt att de lämnas därhän utan 
uppföljning och åtgärdskrav trots att dessa volymer 
överskrider Folkhälsomyndighetens allmänna råd. 
2) Man noterar i rapporten att många förskolor vid 
inspektionen har justerat ned luftflöden och därmed 
bullernivåer inför inspektionen. 

TROTS detta ligger 65 % av de undersökta förskolorna över 
34 dBa, vilket Sverigedemokraterna anser anmärkningsvärt. 
Är det viktigt med buller skall det varken ges "rabatter" på 
bullernivåerna eller enkel möjlighet att ställa ned flödena 
inför inspektioner. 

Sverigedemokraterna anser att fortsatt tillsyn är en otillräcklig 
åtgärd om buller är ett prioriterat problem - då måste skarpare 
krav och mer effektiv uppföljning ske. 

§ 10 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden ./. Fazer Food 
services AB 
Yttrande till Kammarrätten i mål nr 4337-19 
Dnr 2017-2076 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden antar och översänder 
förvaltningens förslag till yttrande, bilaga 1 till förvaltningens 
tjänsteutlåtande, till kammarrätten. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden uppdrar åt 
förvaltningschefen att företräda nämnden i ärendet. 
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3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 
justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

§ 11 
Samfälligheter och laddinfrastruktur 
Skrivelse till justitiedepartementet för att undanröja 
rättsliga hinder 
Dnr 2016- 7856 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att skicka över 
förvaltningens tjänsteutlåtande till justitiedepartementet med 
förslaget att utreda möjligheten att underlätta privat 
utbyggnad av laddinfrastruktur nära bostäder genom 
förtydliganden i anläggningslagen (1973:1149) alternativt 
en snabbare och enklare omprövningsprocess och statliga 
bidrag för förrättningskostnader. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

f) 
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§ 12 
Förbättrat genomförande av direktivet om 
energieffektivitet - Individuell mätning av värme och 
tappvarmvatten i befintlig bebyggelse 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2019-10784 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 
justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Sverigedemokraterna tillstyrker förvaltningens förslag till 
beslut. SD anser att den del i EUs direktiv om IMD för 
tappvatten i flerbostadshus bör kunna genomföras utan 
negativ påverkan för lägenhetsinnehavaren ekonomiskt på ett 
sätt som också bidrar till att göra lägenhets innehavare 
medveten om den mängd vatten som konsumeras. Även om 
det som i tjänsteutlåtandet sägs de ekonomiska besparingarna 
blir marginella. 

Dock är det otydligt om kostnaderna för tappvatten 
konsumtion skall åläggas direkt på lägenhetsinnehavaren eller 
nuvarande system skall bibehållas då lägenhets innehavare 
ofta betalar en schablonsumma för tappvatten som ingår i 
hyran. Fastighetsägaren kontrollerar vattenmätaren och 
rapporterar in till Stockholm vatten som vidare fakturerar 
fastighetsägaren som kan räkna av kostnaden från sina 

fJ 
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hyresintäkter. Här anser SD att förtydliganden behövs. 

Angående EU direktivet om IMD för fjärrvärme motsätter sig 
SD detta helt i enlighet med tjänsteutlåtandet. Detta yttre 
påtvingade krav påvisar tydligt den kunskapsbrist 
och det ointresse som EU har för varje enskilt lands samt 
regions särskilda behov och levnadsförhållanden och man där 
inte ser skillnaden mellan Lissabon och Stockholm gällande 
bl.a klimat och miljö. SD anser således likt förvaltningen att 
detta skulle medföra stora och ökade ekonomiska kostnader 
både för fastighetsägaren samt lägenhetsinnehavaren utan 
någon klimatvinst. Stockholms stad samt Sverige måste 
motsätta sig detta då vi nu sedan flera år tillbaka aktivt arbetar 
för att klimatanpassa våra byggnader och vår stad efter våra 
egna förutsättningar och klimatförhållanden. 

§ 13 
Detaljplan för del av Blackeberg 3:1 m.fl. områden vid 
Blackebergsvägen/Blackebergsbacken, i stadsdelarna 
Blackeberg och Södra Ängby 
Remiss från stadsbyggnadskontoret 
Dnr 2016-16543 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 
planförslaget under förutsättning att följande miljö- och 
hälsofrågor beaktas i fortsatt planarbete: 

Naturmark som ingår i område B undantas från 
exploatering. 

Naturvärdesinventeringen och spridningsanalysen för 
planförslaget kompletteras för att möjliggöra en 
sammanvägd bedömning av konsekvenserna av 
bebyggelse inom område Al och A2. 

F örstärkningsåtgärder användas i en större utsträckning 
för att ersätta de naturvärden som går förlorade. 

Att det tydligare framgår hur stor andel av lägenheterna 
som kräver tekniska åtgärder för att skapa en 
bullerskyddad sida. 
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Att det i planhandlingarna säkerställs att vibrationer i 
byggnaderna underskrider komfortriktvärde 0,4 mm/s 
(Svensk standard SS 460 48 61). 

Att gröna tak regleras i plankartan för att säkerställa att 
stadens åtgärdsnivå för dagvattenhantering uppnås. 

Handlingar i ärendet 
Miljö förvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2019 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

§14 
Reviderad Klimat- och energistrategi för Stockholms län 
2020-2045 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2019-10715 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 
justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 
Christoffer Jönsson (L) och Gunnar Caperius (C) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 

Vi välkomnar Länsstyrelsens klimatstrategi men instämmer 
med förvaltningen i att det skulle vara önskvärt med fler 
konkreta åtgärder samt ett uppföljningssystem då vi vet att vi 
har kort tid på oss att vända den negativa utvecklingen och att 
vi därför måste kraftsamlas tillsammans med de åtgärder som 
vi har tillgängliga. En förutsättning för att nå strategins mål är 
dock att berörd kommun ta sitt ansvar genom att ta fram 
konkreta handlingsplaner, program och åtgärder arbetas fram 
av berörda aktörer. 

Vi är många som kommer att innefattas av Länsstyrelsens 
klimatstrategi och vi ser väldigt positivt på en samordning 
och ett samarbete med regions olika aktörer. Bland annat ser 
vi behov av samordning av energiförsörjning och olika typer 
av infrastruktur som kan samordnas för att ge snabbare 
resultat, exempelvis byggande av cykelbanor och 
kollektivtrafik. För att Stockholm ska kunna fortsätta att 
utvecklas och stå sig i den internationella konkurrensen måste 
gemensamma krafter till för att elnätens kapacitet ska säkras 
och utökas. Även information och konsumentupplysning är 
viktiga aspekter där både Länsstyrelsen och kommuner kan ge 
samordnad objektiv information till invånarna. 

En fossilfri stad innebär även ett behov av kraftfulla 
incitament att bygga klimatsmart och energieffektivisera 
bostäderna. Ett hållbart växande Stockholm ställer krav på att 
byggnader, transporter och systemlösningar utformas på ett 
sätt som minskar klimatbelastningen. Det är i täta städer som 
det finns bäst förutsättningar för hållbara energisystem och 
transporter. Stockholm har goda förutsättningar för att växla 
upp elproduktionen genom solceller. 

Vi vill öka produktionen av förnybar energi i hela staden, 
bland annat genom solceller på skolor, kontor och 
idrottshallar. Därtill behöver Stockholm många fler gröna tak 
som ett sätt att klimatanpassa staden, samla upp regnvatten 
och rena luften. 

Även utbyggnaden av laddinfrastruktur och laddstolpar kan 
gynnas av en samordning. Att installera solceller på taken i 
Stockholm måste bli enklare, då det är ett billigt och 
miljövänligt sätt att producera el. Stora fördelar med lokalt 
fossilfri el särskilt i frågan om distribution får inte hindras av 
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kantiga regler. Vad gäller lagstiftning för både solel och 
laddinfrastruktur finns knutar som måste lösas upp för att 
växla upp omställningen. Även användning av alternativa 
fossilfria drivmedel behöver långsiktiga och stabila spelregler. 
Här borde Länsstyrelsen kunna spela en samlande roll och 
föra fram gemensamma behov av regeljusteringar för att 
säkerställa att vi når klimatmålen. 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Sverigedemokraterna tillstyrker förvaltningen beslut och är 
positiva till effektivt klimat- och miljöarbete, men vill 
efterlysa tydligare belysning och numeriska kopplingar 
mellan mål, planerade åtgärder och förväntad effekt per 
åtgärd. Det synes i många delar av klimat och energi strategin 
att mål sätts utifrån vad som borde uppnås, men att analysen 
huruvida detta är praktiskt görbart ofta brister. Vilka konkreta 
åtgärder som behövs för att uppnå målen är ofta yvigt och 
oklart formulerat, och effekterna och kostnaderna av dessa 
åtgärder saknas ofta. Riskanalys om vad genomförbarheten av 
dessa åtgärder är vore också en naturlig del av en plan. 

Dessutom efterlyser SD en tydlig uppföljningsplan där man 
inte bara ser till totalmålens uppfyllande utan också följer upp 
varje individuell signifikant aktivitet och åtgärd som omfattas 
av planen. 

Ersättaryttrande 
Sofia Tahko (KD) instämmer i särskilt uttalande från ordföranden 
Katarina Luhr m.fl., Torbjörn Erbe m.fl. (M), Christoffer Jönsson 
(L) och Gunnar Caperius (C). 

§ 15 
Miljöprövning av avloppstunnel från Älvsjö/Örby till 
Liljeholmen 
Remiss från Nacka tingsrätt, mark- och miljödomstolen, i 
mål nr. M 1131-19 
Dnr 2019-10845 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö och hälsoskyddsnämnden beslutar att i huvudsak 
tillstyrka ansökan om tillstånd och villkor, dock med ändring 
av villkor för buller i enlighet med vad som framgår av 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 

~ ~ 
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2 Miljö och hälsoskyddsnämnden beslutar att föreslå ett nytt 
villkor om upprättandet av en masshanteringsplan med 
följande lydelse: SVOA ska, senast tre (3) månader innan 
arbeten som ger upphov till bergmassor från respektive plats 
påbörjas, redovisa en preliminär plan för hantering av 
bergmassor till berörd tillsynsmyndighet. 
Planen ska innehålla en prognos för mängden bergmassor 
som förväntas uppstå under nästkommande ett och ett halvt 
år. En preliminär plan för avsättning av mängd massor per 
mottagare och kvartal ska också anges, tillsammans med 
uppgifter om mottagarens kapacitet och, i förekommande fall, 
tillstånd att ta emot massor. 
En uppdaterad plan ska därefter redovisas årligen till berörd 
tillsynsmyndighet fram till det år då arbeten som ger upphov 
till bergmassor från respektive plats avslutas. 

3 Miljö och hälsoskyddsnämnden beslutar att åberopa 
förvaltningens tjänsteutlåtande som grund för nämndens 
yrkande i målet. 

4 Miljö och hälsoskyddsnämnden beslutar att uppdra åt 
förvaltningschefen eller den hon sätter i sitt ställe att företräda 
nämnden i ärendet. 

5 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 
justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Jäv 
Fritz Lennaard (M) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 
närvarande vid handläggningen av detta ärende. 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 16 
Vart tar den sorterade plasten vägen? 
Svar på skrivelse från Emilia Bjuggren m.fl. (S) 
Dnr 2019-9360 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 
svar på skrivelsen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

§ 17 
Boverkets förslag till allmänna råd om omgivningsbuller 
från industriell verksamhet och annan verksamhet 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2019-10834 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 
Boverkets förslag till allmänna råd om omgivningsbuller från 
industriell verksamhet och annan verksamhet. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 
justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

\~ 0 
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Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

§ 18 
Yttrande gällande remiss av vägledning om BAT 
slutsatser för rening och hantering av avloppsvatten och 
avgaser inom den kemiska sektorn (CWW BATC) 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2019-11131 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 
förvaltningens yttrande som svar på remissen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 
justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

§ 19 
Yttrande över revidering av föreskrifter (HVMFS 2013:19) 
om klassificering och miljökvalitetsnormer avseende 
ytvatten samt föreskrifter (HVMFS 2017:20) om 
kartläggning och analys av ytvatten 
Remiss från Havs- och vattenmyndigheten, dnr 2425-18 
Dnr 2019-10082 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande till svar på remissen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 
justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 5 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

§ 20 
Kemikaliecentrums årsrapport för 2018 
Dnr 2019-10564 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 
kemikaliecentrums årsrapport för 2018. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 5 augusti 2019. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 21 
Beslut om konsertverksamhet på Södra Teatern 
Dnr 2017-4150 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 
ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 
Christoffer Jönsson (L) och Gunnar Caperius (C): 

1 

2 

3 

4 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att delvis godkänna 
förvaltningens förslag till beslut. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förelägga Södra 
Teatern AB med org. nr. 556058- 7346 följande avseende 
begränsning av störningar från musikverksamhet på 
Mose backeterrassen: 
a. Ljudnivån från verksamheten i närliggande bostäder på 

Katarinavägen 20-22 ska varaktigt begränsas så mycket som 
möjligt och helst på ett sådant sätt att riktvärdena enligt 
Folkhälsomyndighetens allmänna råd för buller inomhus 
(FoHMFS 2014:13) på 25 dBA ekvivalent ljudnivå samt även 
för lågfrekvent buller i tersband 31,5-200 Hz innehålls. 

b. Undantag från förelagda ljudbegränsning enligt punkt 2a ges 
för att årligen arrangera maximalt 21 livekonserter under 
sommarsäsong (juni t.o.m. september), där ljudnivån får 
överskrida den ljudnivå som kan uppnås enligt punkt 2a. 
Konserterna får pågå som längst fram till kl. 22.00. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att begränsningen 
enligt punkt 2b gäller till dess nämnden beslutar annat. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att beslutet gäller 
omedelbart även om det överklagas. 

5 

6 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera 
paragrafen. 

Att därutöver anföra: 

Stockholm ska vara en levande kultur- och evenemangsstad i 
världsklass. Kulturscenerna berika staden och ger karaktär 
och liv till stadens invånare och besökare, och vi i den 
grönblå majoriteten vill främja och möjliggöra ett levande 
kultur- och nöjesliv i både innerstad och ytterstad. Stockholm 
ska kunna vara den spännande kulturstad som folk vill och 
kan bo i och vill besöka. Södra Teatern är en historiskplats för 
kulturyttringar och vi vill att det förblir en plats där 
stockholmare samlas och tar del av kulturevenemang. 
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Ett av Miljö- och hälsoskyddsnämndens viktiga uppdrag är se 
till att alla som bor i staden får en god livsmiljö. Detta innebär 
att vi har en svår uppgift att göra avvägningar mellan behovet 
av att skydda stockholmarna från buller och att samtidigt tillse 
att stadens kulturverksamheter kan bidra till ett levande och 
rikt kulturliv. 

De bullernivåer som har uppmätts i lägenheter i omgivningen 
nära Södra Teatern vid utomhuskonserter har kraftigt 
överskriditgällande riktvärden. Södra Teatern presenterar 
själva att de inte kan vidta åtgärder för att kunna minska dessa 
bullerstörningar till rimligare nivåer. Då åtgärder inte har 
vidtagits för att för att minska bullret, vilket vi hade 
föredragit, är vårt enda kvarstående alternativ att reglera 
antalet spelningar. 

Under sommarsäsongen 2019 har att antalet speltillfällen på 
Mosebacketerassen begränsats till 19. Detta beslut har inte 
överklagats av de närboende. Hittills har förvaltningen inte 
heller mottagit några klagomål på de konserter som har hållits 
under sommaren 2019. Vår förhoppning är att detta indikerar 
att situationen har förbättrats jämfört med föregående år. 
Vårt mål är att hitta en bra balans mellan de närboendes rätt 
till en god ljud- och livsmiljö på hemmaplan och intresset av 
att Södra Teaterns utomhusverksamheter ska kunna fortsätta 
bidra till ett rikt och levande kulturliv i Stockholm. Därför vill 
vi inför säsongen 2020 prova att öka antalet konserttillfällen 
något inför sommarsäsongen 2020 till 21 stycken. 
Givet de höga uppmätta ljudnivåerna vill vi dock betona 
vikten av att Södra Teatern upprätthåller en konstruktiv dialog 
med staden i syfte att hitta en väg framåt och hitta en 
långsiktig lösning. 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 augusti 2019. 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden förelägger Södra Teatern AB med 
org. nr. 556058-7346 följande avseende begränsning av störningar 
från musikverksamhet på Mosebacketerrassen: 

1 Ljudnivån från verksamheten i närliggande bostäder på 
Katarinavägen 20-22 ska varaktigt begränsas så mycket som 
möjligt och helst på ett sådant sätt att riktvärdena enligt 
Folkhälsomyndighetens allmänna råd för buller inomhus 
(FoHMFS 2014:13) på 25 dBA ekvivalent ljudnivå samt 
även för lågfrekvent buller i tersband 31,5-200 Hz innehålls. 

2 Undantag från förelagda ljudbegränsning enligt punkt 1 ges 
för att årligen arrangera maximalt 19 livekonserter under 
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sommarsäsong (juni t.o.m. september), där ljudnivån får 
överskrida den ljudnivå som kan uppnås enligt punkt 1. 
Konserterna får pågå som längst fram till kl. 22.00. 

3 Begränsningen enligt punkt 2 gäller till dess nämnden 
beslutar annat. 

4 Beslutet gäller omedelbart även om det överklagas. 
5 Beslutet justeras omedelbart. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L) och Gunnar Caperius (C) föreslår (se 
beslutet). 

2) Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Kristina 
Östman(V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

1 Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2 Att undantag från förelagda ljudbegränsning ges för att 

årligen arrangera maximalt 28 livekonserter under 
sommarsäsong (juni t.o.m. september), därutöver anförs 
följande: 

I Stockholm finns idag ett starkt institutionellt och fritt 
kulturliv. Kulturen bidrar till att göra Stockholm till en 
attraktiv stad för sina invånare och besökare. Vi har ledande 
museer och scener och ett kulturliv som bland annat bidragit 
till det svenska musikundret. Stockholms framgångsrika 
kreativa näringar är en följd av ett aktivt kulturliv. 

På senare tid har dock flera musikscener stängt. Det är ett 
strukturellt problem som måste lösas på sikt. Till dess är en 
kortsiktig lösning att se vilka befintliga scener som kan utöka 
sin verksamhet. Södra Teatern är en av de livescener som 
finns kvar. De hade år 2018 drygt 60 speltillfällen och 
klagomål inkom till staden. Antalet speltillfällen begränsades 
därför till 19 stycken år 2019 och hittills har inga klagomål 
inkommit. Södra Teatern har nu ansökt om att få ha 28 
speltillfällen per år. Det tycker vi är värt att testa. Att Södra 
Teatern dessutom beslutat att lägga ner sin verksamhet i 
Kägelbanan för att istället hyra ut lokalen kommer också att 
minska det totala antalet störningar. 

Stockholm behöver fler livescener. Dagens trend där alltfler 
musikscener stänger måste brytas. För det krävs strukturella 
förändringar. Till dess är ett litet men viktigt steg att ge Södra 
Teatern möjlighet till 28 speltillfällen per år. 



R Stockholms 
vstad 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2019-08-27 Sida 20 (20) 

3) Urban Emson (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 
Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), Christoffer Jönsson (L) och 
Gunnar Caperius (C). 

Reservation 
Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Arvand Mirsafian 
m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

Urban Emson (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
förvaltningens förslag samt anför följande: 

Sverigedemokraterna finner det anmärkningsvärt att både 
majoriteten, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet föreslår 
fler konserttillfällen än förvaltningens redan generösa förslag. 
Detta med tanke på de extremt höga uppmätta 
inomhusvolymerna på 60 dBa. Sverigedemokraterna vill 
påpeka den extrema olägenhet detta innebär för boende 
runtom och uppmanar majoriteten att själva vid tillfälle 
undersöka vad 60 dBa i sovrummet innebär. 
Sverigedemokraterna reserverar sig med kraft mot det tagna 
beslutet. 

§ 22 
Förvaltningschefens information 

Förvaltningschefen Anna Hadenius informerar om aktuella 
händelser inom miljöförvaltningen. 

Avdelningscheferna informerar om händelser som skett inom sina 
respektive verksamhetsområden. 

Vid protokollet 
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